
      

                                                                   
  ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ

ΕΡΩΤΗΣΗ
                                                                                      Αθήνα, 12/05/2020
                                                 
 Του Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος,  Βουλευτή Λάρισας        

                                    
ΠΡΟΣ: Τον κο Υπουργό Οικονομικών 
 Τον κο Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

Τον κο Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
               

Θέμα: «Κόκκινα δάνεια αγροτών της πρώην “Α.Τ.Ε.”»                                
                                                 

Κύριε Υπουργέ,

Με  πρόσφατη  απόφαση της  «Τράπεζας  της  Ελλάδος»  (ΕΠΑΘ 182/1/4.4.2016),  όλα  τα
πιστωτικά ιδρύματα υπό ειδική εκκαθάριση, πέρασαν στον έλεγχο της ανώνυμης εταιρείας
«PQH - Ενιαία Ειδική Εκκαθάριση Α.Ε.», ανάμεσα τους και η  πρώην «Αγροτική Τράπεζα
της Ελλάδος» («ΑΤΕ»). Στην πρώην «ΑΤΕ», η οποία έχει περάσει στον έλεγχο της «PQH»,
έχουν μείνει «κόκκινα» δάνεια αγροτών, που είχαν χορηγηθεί από την πρώην «ΑΤΕ» και
δεν  έχουν  εξοφληθεί.  Τα  εν  λόγω  δάνεια  μεταφέρθηκαν  στην  «PQH»  και  δίνεται  η
δυνατότητα στους δανειολήπτες, είτε να τα ρυθμίσουν, είτε να συμβιβαστούν με την μορφή
της  μερικής  διαγραφής  του  κεφαλαίου  του  δανείου  (μερική  άφεση  χρέους),  κατόπιν

συμφωνίας  τους,  είτε  με  τον  εκκαθαριστή  της  «ΑΤΕ»,  είτε  με  την  επί  τούτου,  ειδική
επιτροπή, της «Τράπεζας της Ελλάδος». 

Η ως άνω διαδικασία  λαμβάνει  χώρα,  μόνον εφόσον η διαγραφή αφορά σε  μέρος  του
κεφαλαίου. Αν αυτή αφορά σε τόκους, τότε, γίνεται ελεύθερα από τον ειδικό εκκαθαριστή,
στο πλαίσιο και του σχεδίου στρατηγικής ρυθμίσεων, που έχει συντάξει ο ίδιος, ο οποίος,
ακόμα και χωρίς την έγκριση της «Τράπεζας της Ελλάδος», μπορεί να προβαίνει σε άφεση
χρέους, στον βαθμό που κρίνει ο ίδιος ότι, είναι απαραίτητο.  Όμως, οι οφειλέτες "κόκκινων"
δανείων της πρώην ΑΤΕ, αγρότες ή κληρονόμοι αυτών, οι οποίοι θέλουν να ρυθμίσουν ή να
εξοφλήσουν το "κόκκινο" δάνειο τους, δεν γνωρίζουν, αφενός, ποιο είναι το αρμόδιο τμήμα
της «PQH», με το οποίο πρέπει να επικοινωνούν, και αφετέρου, εάν η «PQH» μπορεί να
προβεί σε διαγραφές τόκων, πανωτοκίων ή ακόμη και μέρους του κεφαλαίου. 

Δεδομένου ότι, η ρύθμιση του ως άνω θέματος θα βγάλει από αδιέξοδα και θα ανακουφίσει
πολλούς δανειολήπτες της πρώην «ΑΤΕ», αγρότες και κληρονόμους αυτών,
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E  ρωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:    

1. Ποιά είναι η διαδικασία που πρέπει να ακολουθήσουν οι οφειλέτες (ή οι κληρονόμοι των
τελευταίων), όσον αφορά σε "κόκκινα" δάνειά τους της πρώην «ΑΤΕ», ευρισκόμενα πλέον
στη δικαιοδοσία της «PQH» και σε ποιους πρέπει να απευθυνθούν οι ως άνω οφειλέτες,
προκειμένου να ρυθμίσουν το "κόκκινο" δάνειό τους;

2. Προβλέπεται, όντως, διαγραφή τόκων ή πανωτοκίων των ως άνω "κόκκινων" δανείων,
κατά την σχετική παραπάνω περιγραφόμενη διαδικασία; Εαν ναι, σε ποια ποσοστά;

3. Μέχρι ποιο ποσοστό ή ποσό, σε σχέση με το αρχικό κεφάλαιο, που λήφθηκε ως δάνειο
από την πρώην «ΑΤΕ», μπορούν να πληρώσουν οι ως άνω οφειλέτες στην «PQH» για να
ρυθμιστεί και να σβηστεί οριστικά το "κόκκινο" δάνειό τους;

4.  Ποιά  είναι  η  μέριμνα  και  η  συμβολή  του  Ελληνικού  Δημοσίου  προς  όφελος  των
δανειοληπτών αγροτών (ή των κληρονόμων αυτών) της πρώην «ΑΤΕ», όσον αφορά στο
θέμα της ρύθμισης ή τακτοποίησης των «κόκκινων» δανείων τους;

5. Σε περίπτωση ύπαρξης υποθήκης ή προσημείωση υποθήκης ακίνητης περιουσίας, που
συνοδεύει ένα «κόκκινο» δάνειο, ως άνω, θα αποδεχθεί η «PQH» ενδεχόμενη πρόταση του
δανειολήπτη για εξόφληση του εν λόγω δανείου, μέσω μεταβίβασης προς την τελευταία, της
υποθηκευμένης  ακίνητης  περιουσίας  του;  Αν  όχι,  προτίθεσθε  να  θεσμοθετήσετε  τη
νομιμοποίηση της σχετικής δυνατότητας, υπέρ του οφειλέτη, ανεξαρτήτως της βούλησης της
«PQH» αλλά και  κάθε άλλου φορέα ή “fund” έχει  αναλάβει  την εκκαθάριση «κόκκινων»
δανείων;

Ο Ερωτών Βουλευτής

Κυριάκος Βελόπουλος


